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[Formanden.] 
9) Første behandling uf: 

Forslag til lov om privatbanernes pen- 
sionsforpligtelser. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den følgende uge. 

Mødet hævet Id. 1540. 

23. møde.  

Tirsdag den 1. december kl. 14. 

Formanden: Medlem af folketinget Alfred 
Jensen har meddelt mig, at han ønsker til 
forsvarsministeren at stille følgende spørgs- 
mål: 

홢Var ministeren forud bekendt med, 
at tyske soldater den 26. november ville 
overskride den danske grænse og fore- 
tage øvelser på dansk område?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Medlem af folketinge b Adolph Sørensen 
har meddelt mig, at han ønsker til inden- 
rigsministeren at stille følgende spørgsmål: 

"Agter ministeren at fremsætte forslag 
om ophævelse af apotekerlovens § 74?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid efter spørgetiden i morgen. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Fortsættelse af forespørgsel til arbejds- og 
boligministeren af Alfred Jensen m. fl. [Af- 
stemning]. 

Forslag om overgang til næste sag på dags- 
ordenen af Hans Rasmussen (se sp. 1084) 
vedtoges med 130 stemmer mod 5; l  medlem 
tilkendegav, at han hverken stemte for 
eller imod. 

Hermed bortfaldt det af Alfred Jensen 
(se sp. 1056) og det af Aksel Larsen (se sp. 
1073) stillede forslag om overgang til næste 
sag på dagsordenen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om -arbejdstageres opfindelser. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
909). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 

vedtoges . enstemmigt med 141 stemmer; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
' folketingsbeslutning vedrørende Danmarks til- 
slutning til afsnit VI i den af Den interna- 
tionale Arbejdskonference i Geneve i året 1952 
vedtagne konvention om minimumsnormer for 
social tryghed. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
999). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Forslaget til folketingsbeslutning 

vedtoges enstemmigt med 144 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet social- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse» 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
hemmelige patenter. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
491, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
149). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Victor Gram: Som det fremgår af udval- 
gets betænkning, er udvalget enigt om at 
indstille lovforslaget til vedtagelse ufor- 
andret. Der er imidlertid, efter at udvalget 
har afsluttet sit arbejde, kommet en hen- 
vendelse fra De Danske Patentagenters 
Forening, som anmoder om at måtte få 
lejlighed til at forelægge nogle synspunkter 
for udvalget. Under hensyn hertil vil jeg, 
finde det rimeligt, at der bliver lejlighed 
til en kort udvalgsbehandling mellem anden 
og tredje behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-12 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
tillæg til lov om udførsel og indførsel af le- 
vende dyr m. v. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1039). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Aksel Larsen: Jeg har ikke udtalt mig 
om dette lovforslag ved første behandling, 
og jeg synes, jeg har pligt til - at sige, - at det 

er mit indtryk, at en lov af den art er nød- 
vendig af hensyn til udførslen og indførslen 
af levende dyr, og at jeg derfor mener at 
måtte og kunne stemme for lovforslaget, 
når det kommer til endelig afstemning her 
i tinget. 

Jeg tillader mig samtidig at sige, at jeg 
har indtryk af, at andre love, der også ved- 
rører udførsel af levende dyr, ikke absolut 
virker befordrende for udførsel f. eks. af 
avlskvæg. Jeg ved ikke, om mit indtryk 
er rigtigt, men jeg synes, det ville være 
rimeligt, om den højtærede landbrugsmini- 
ster ville benytte den adgang, han har i 
medfør af tingets forretningsorden, til at 
give det høje ting en redegørelse for, hvad det 
er, der foregår omkring avlsdyreksporten. 
Jeg henstiller til den højtærede landbrugs- 
minister, at han benytter lejligheden til at 
give en sådan redegørelse, ikke i dag, men 
når det måtte behage den højtærede land- 
brugsminister. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
mod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om beskyttelse af bier mod 
giftige plantebeskyttelsesmidler. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1041). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 


